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leden 2013 
 
Konec světa se nekoná – jedeme dál 
 

Každoročně  s  prvními lednovými dny začínají platit různé 
změny. Na některé jsme byli připravování dlouhodobě, o některých se 
rozhodlo na poslední chvíli. Některé můžeme více – či méně ovlivnit, 
jiné musíme přijmout.   Několik měsíců se jednalo o zvýšení sazeb 
DPH. Jen pár dnů před koncem starého roku jsme byli postaveni před 
hotovou věc. Od 1.1.2013 si všichni musíme sáhnout hlouběji do kapsy 
a nebude to jen o jedno procento, o které se zvýšila DPH. Ceny se 
zvyšují plíživě neustále a při součtu všech vstupů k získání konečného 
výrobku může být zdražení 5 i více procent.    
  Z těch dlouhodobě připravovaných a částečně už zavedených je 
změna likvidace a svozu odpadů v naší obci. Od druhého pololetí 2012 
probíhá optimalizace počtu svozů a počtu svozových nádob. Opakovaně 
je vysvětlován a dolaďován nový systém.  Musíme se naučit, že na 
skládky skutečně patří jen to, co se už nedá dále využít jako druhotná 
surovina.  Každý kilogram odpadu  uloženého  na skládku se tvrdě platí 
a cena se bude určitě zvyšovat. Koncem roku proběhla pracovní 
schůzka s TS Bruntál, které u nás zajišťují svoz a likvidaci odpadů, za 
účasti firem, které se zabývají zpracováním tříděných odpadů. Byly 
prezentovány výsledky jednotlivých obcí v separaci a nové výhledy. 
Předpokládá se zdražování  jak v manipulaci,  tak v ukládáni a likvidaci. 
Cena za uložení směsného odpadu se zvyšuje o 20 Kč/t, uložení 
velkoobjemového a nebezpečného se zvyšuje o 500 Kč/t. Jedinou 
cestou, jak co nejméně zvyšovat náklady, je v současné době separace 
odpadů v co nejvyšší míře. Druhotné suroviny se vykupují a snižují 
náklady na likvidaci ostatních odpadů.  Je potřeba využít tento systém 
zpětného výkupu co nejlépe. Velkým snížením efektivity  je, když se 
„vozí vzduch“. Je to problém plastových obalů, které jsou lehké, ale 
objemově velké. Přitom stačí jen tyto obaly sešlápnout a kapacita 
sběrných nádob se zvětší několikanásobně. Elektroodpad je také 
druhotná surovina, ale jen pokud je el. spotřebič kompletní. Pokud se 
z ledničky „vykuchá“ motor, stává se ze zbytku nebezpečný odpad. 
V tomto případě peníze neinkasujeme, ale zaplatíme za likvidaci.  Od 
1.1.2013 je možno poplatek za občana, nebo objekt k individuální 

rekreaci  zvýšit až na  1 000 Kč.   Obec tuto možnost v letošním roce 
nevyužije a zachovává poplatek ve stejné výši 500 Kč. A to i přesto, že 
v předminulém roce se z obecního rozpočtu doplácelo na každou 
jednotku více jak 300 Kč. Zde může každý z nás ovlivnit, jak hluboko 
sáhne do své kapsy. Je rozdíl zda 5ti členná rodina zaplatí 2 500 Kč 
místo 5 000 Kč. 
 Se změnou letopočtu se provádí bilancování a plánování.   
I letos tomu není jinak, přestože s koncem roku 2012 byl předpovídán 
konec světa, který se nakonec nekonal. Něco určitě skončilo, ale naopak 
něco zase začalo.  V uplynulém roce z běžných událostí v obci 
vyčnívaly dvě.  
 První událostí byla krátká návštěva pana prezidenta Václava 
Klause v naší obci. Při průjezdu se prezidentská kolona neplánovaně 
zastavila u obecního úřadu. Pan prezident se podepsal do narychlo 
připravené knihy  a  společně s manželkou pozdravili  děti z naší školy.  
 Druhou větší událostí v naší obci byly oslavy dvoustého výročí  
vysvěcení kostela sv. Jana Křtitele. Slavnostní mši sloužili někteří 
bývalí kněží, kteří působili na farnosti Rudná pod Pradědem  za účasti 
vikáře Ostravsko-opavské diecéze.   
 Významnou změnou prošla i místní škola. Po několika letech 
byl na postu ředitele vystřídán Mgr. Vojtěch Kopečný. Nová ředitelka  
Mgr. Zdeňka Kadláčková  se s prvním dnem pustila do práce. Prosadila 
a podílela se na radikální změně vnitřních prostor a vybavení školy.  
 Rovněž se daří   provozování  Nízkoprahového centra, kde 
probíhají dobrovolné mimoškolní aktivity dětí. I v letošním roce 
vyrobily mnoho dárků, včetně vánočních přání.  Společně s ZŠ a MŠ se  
zúčastnili výstavy na zámku v Bruntále  -  Vánoce na zámku.  
 V pondělí  7.1.2013 zastupitelé obce a pracovníci OÚ na 
společné schůzce budou diskutovat nad plány a úkoly pro rok 2013.  
Dokončuje se vypracování  nového Územního plánu,  probíhají 
administrativní práce na dohledání a navrácení historického majetku 
obce. Hledají se možnosti získáni dotace na dětské hřiště. Zde celou 
situaci komplikuje fakt, že ne všechny pozemky jsou v současné době 
v majetku obce. Pro větší zájem umístění dětí do školky, než je její 
současná kapacita, se plánují stavební úpravy podle požadavků hygieny, 
které umožní její zvýšení. V plánu je vybudování sběrného dvora, tak 
aby vyhovoval požadavkům pro zařízení tohoto typu.  Předpokládají se 
opravy místních komunikací a doplnění veřejného osvětlení. V průběhu 
roku se určitě objeví další problémy k řešení.  Smysluplným podnětům 
a námětům se nebudeme bránit ani z řad vás občanů.  
 V nadcházejícím roce  vám všem přeji pevné zdraví, úspěch 
v pracovním i osobním životě, hodné lidí kolem sebe, kteří se k vám 
budou znát  a budou ochotni pomoci nejen v dobách dobrých a 
úspěšných, ale i v čase, kdy se nebude dařit.  Obci jako takové ať se daří 



přinejmenším tak, jako v minulém roce a především lidi táhnoucí za 
jeden provaz. 
    Radomír Tománek                                            
    starosta obce 
         
Pochvala úvodem 
 V úterý 18. a ve středu 19.12. 2012 proběhlo za spolupráce 
obce a Technických služeb Bruntál čipování popelnic. Každá popelnice 
obdržela malý kovový čip a nálepku s čárovým kódem, které ihned 
zaměstnanec TS načetl do systému a přiřadil tím k jednotlivým 
popelnicím souřadnice GPS.   
 Pro upřesnění připomínáme : od poloviny roku bude prováděn 
speciálním sběrným vozem odvoz odpadů a díky čipům budeme mít 
přesný přehled o množství odpadu za jednotlivé domácnosti. Vize 
celého systému pro léta budoucí je – aby každý platil za odpad, který 
skutečně vyprodukuje, aby se recyklovatelný odpad poctivě třídil, 
popřípadě odvážel tam kam patří – na sběrný dvůr obce, či zpět do 
prodejen nebo servisů.  
 Občané bydlící v činžovních domech a paneláku dostali 
popelnice. V některých případech se tento krok setkal s nepříznivým 
ohlasem. Ani se jim nedivím. Riziko, že se najde několik nepoctivců, 
kteří budou házet své odpadky do cizích popelnic je reálné. A chodit k 
popelnicím s klíčkem, trápit se v zimním období se zmrzlým zámkem, 
nebo zapomenout odemknout popelnici v den svozu  je skutečně 
otravné. Zda zamykat či ne je pouze v moci obyvatelů této lokality. 
Když všichni budou poctivě třídit, chovat se slušně a nebudou si dělat 
naschvály – není důvod k zamykání nádob a trápení se se zámky. 
Odstraněním kontejnerů se sníží i riziko vhazování něčeho, jako jsou 
pytle s hnojem, monitory, koberce a pod... Na veškerý velkoobjemový 
odpad slouží sběrný dvůr za č.p. 85, kde vše můžete po domluvě 
kdykoli odevzdat  
 U rodinných domků byly v 39 případech vyměněny popelnice 
plechové za plastové – pojízdné. Jednalo se především o případy, kdy 
mají obyvatelé větší svozovou vzdálenost, nebo o občany dříve 
narozené.  Ve čtyřech případech občané tuto pohodlnější manipulační 
variantu odmítli z důvodu nemožnosti vsypávat žhavý popel do 
plastových nádob, další 4 pak byli rádi, že se na ně dostalo.  Pokud má 
ještě někdo z občanů zájem o výměnu plechové nádoby za pojízdnou – 
vyžádejte si výměnu na OÚ, ještě máme 1 nádobu tohoto typu volnou.    
 Prozatím  svážíme odpad podle barevných nálepek, které značí 
frekvenci svozů. V případě obyvatel paneláku a činžáků je tento systém 
nový. Domácnost, kde je více jak 5 osob odbržela 2ks nádob.  
U osaměle žijících občanů je frekvence svozů měsíční. Pokud by 
některým z vás prokazatelně nestačila 1 nádoba, nebo by 

nevyhovovala četnost vývozu domluvte se na OÚ. Vše nové je potřeba 
vyzkoušet, doladit.  
  
 První rok zvýšené pozornosti nakládání a třídění odpadů přinesl 
díky disciplíně většiny z vás své ovoce. Možná to ještě pár občanům 
nedošlo - ale   nebylo nic jednoduššího, než nechat vše plynout starým 
systémem (popelnic kolik hrdlo ráčí -  co na tom, že jsou v šopě, v 
garáži nebo  chlívku schované jen tak, pro strýčka „Příhodu“) a  pouze 
zvýšit poplatky na zákonem povolenou tisíci korunu za občana. 
  
 Protože se říká, že je lépe jednou vidět, než 100x slyšet – 
uvádíme v příloze kopie dvou faktur – porovnání vývozů za měsíc 
březen 2010 a březen 2012.  Všimněte si prosím prvního řádku a 
porovnejte si je. Je to částka pouze za  obsluhy popelnic vydaných a 
rozdaných občanům. Bez ohledu na skutečnost, kolik se doopravdy 
přistavuje k výsypům. Možná teď někteří lépe pochopí, proč se snažíme 
o smysluplné využívání menšího počtu nádob a proč byl zaveden svoz s 
různou frekvencí.  Další řádky udávají tonáž směsného odpadu a 
poplatek na skládku za uloženou tonáž, nájem kontejnerů a vývoz 
separovaného odpadu. Když si faktury porovnáte, poplácejte se všichni 
po ramenou, protože si uznání doopravdy zasloužíte! Odměnou vám 
je zasloužená ušetřená pětistovka na každou osobu vaší rodiny. 
 Druhá strana přílohy udává termíny svozů popelnic v letošním 
roce. Dobře si stránku uschovejte, abyste věděli kdy máte popelnice 
odemknout, či přistavit ke svozu.  
 
 A závěrem jen malé organizační dovětky: pytle u popelnic se 
odvážet nebudou. A pokud se vám stane, že popelnice nebude vyvezena 
– měli byste na ní objevit nálepku od TS s odůvodněním proč nebyla 
nádoba vysypána. Může to být z důvodu nepřípustného obsahu (hnůj, 
tráva, uhynulá zvířata a pod.), nebo žhavý popel.  Pokud se nálepka 
neobjeví a vy nebudete vědět proč, nenadávejte, zavolejte na OÚ.   
Spolupráce s TS Bruntál je velmi dobrá a určitě společně najdeme 
řešení. Prozatím děkujeme všem, kteří se zasloužili o efektivní 
nakládání s domovním odpadem. 
     Hanáková  
   
 
  
 
¨ 
 
 
 



  VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY 

 
 Touto dobou vám byly doručeny obálky s volebními lístky pro 
první přímou volbu prezidenta. Neobdržely je pouze dvě rodiny, kde psi 
zabránili doručit lístky adresátům.Tito si vyzvednou volební lístky v 
předstihu na OÚ, nebo přímo ve volební místnosti.  
 
Volby budou probíhat v naší obci tradičně – v budově OÚ a to v 
termínu  
 
 v pátek 11. ledna od 14:00hod do 22:00hod 
           a 
 v sobotu 12.ledna od 8:00hod do 14:00hod. 
 
Pokud žádný z kandidátů nezíská nadpoloviční většinu hlasů proběhne 
druhé kolo voleb, a to  
 
 v pátek 25.ledna od 14:00hod do 22:00hod 
          a 
 v sobotu 26.ledna od 8:00hod do 14:00hod. 
 
►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►
  
Hned na plný plyn. 
 V úterý 2.ledna proběhla již výše popsaná akce s výměnou 
popelnic u paneláku, dolaďovalo se v terénu jejich značení a stěhování.  
 Od 4. ledna proběhla plánovaná oprava a výměna světel v naší 
základní škole. Jedním vrzem se opravilo i zapojení dvou elektrických 
sporáků ve školní jídelně, které se ukázaly býti skrytě  „zapojené“ na 
jednu (!) prodlužovací šňůru.  Do jídelny byl zakoupen jako novoroční 
dárek nový robot v hodnotě 10tis.Kč, protože starý v posledním čtvrtletí 
loňského roku odešel. 
Obecní traktor si opět postavil hlavu a  vykázal pár dalších závad, které 
nám naštěstí vstřícně opravil pan. J. Zemančík ze Světlé Hory.  Do 
obecní dílny přibyly pro plánované opravy  bomby na acetylén a kyslík. 
Momenálně jsou využité při  generální opravě bočnic traktorové vlečky 
– kovových částí.  Nové bočnice ochotně vyrábí pan Jiří Hoško, za co 
jsme mu nesmírně vděčni. 

Po dokončení této práce se bude instalovat zábradlí na přístupový 
chodník k obecnímu úřadu, který je zvláště v zimním období pro starší 
občany špatně schůdný.     
 Samotná práce úřadu je momentálně zaměřená na dvě priority – 
dokončení účetního období 2012, uzavírání účetních knih, sumarizaci 
účtů a majetku a vypracování žádostí o dotace. Práci nám komplikuje 
neuvěřitelné množství nejrůznějších výkazů a  povinností, které nově 
ukládá  „úřední stohlavá saň“. O přesném výsledku hospodaření za 
ulynulý rok vás budeme informovat v dalších číslech Zpravodaje. Ale 
již nyní víme, že můžeme být i když ne úplně, ale poměrně  dost 
výrazně spokojeni. 
  
Poplatky v r. 2013 
  Hned první pracovní den začali občané hradit poplatky 
za odpady, psy, hospodářské přístavky, pozemky a někteří ubytovatelé 
ubytovací poplatky. Výše poplatků se proti loňskému či předloňskému 
roku nezměnila.  Všem připomínáme, že poplatky se platí jako 
každoročně nejpozději do 31.března. Prosíme o dodržení termínu.  
 Pro několik z vás, kteří jste dosud neuhradili poplatky za r. 
2012 a byli jste obesláni -  uhraďte své závazky co nejdříve. V průběhu 
měsíce únor budou tyto pohledávky obce předány k exekuci.  Jak víte z 
médií letos skončili činnost soudní exekutoři a poplatky budeme nuceni 
od případných neplatičů vymáhat komerčními exekutory. Tito  si účtují 
za své výkony částku ne 500,-Kč, ale minimum je 6 000,- korun. Obec 
jako správce veřejných financí je povinna poplatky vymáhat a tak 
nespoléhejte, že se na někoho zapomene. Děkujeme za pochopení.   
  
Na pomoc spotřebitelům 
 
 Na starostu obce se obrátilo Občanské sdružení spotřebitelů 
TEST, které je vydavatelem časopisu dTest a provozovatelem 
webových stránek www.dtest.cz s nabídkou spolupráce. Práci tohoto 
sdružení určitě znáte z médií – jedná se o testy výrobků, varování před 
nebezpečnými, či zdravotně závadnými výrobky, informacemi o 
spotřebitelských právech a dalších radách z této oblasti pro každého z 
vás.   
Nabízí vám poradenství přes telefon – 299 149 009 v pracovní dny od 
9-17hodiny  za běžný telefonní tarit, nebo na stránkách 
www.dtest.cz/spotrebitelska-poradna. 
 

 
 

http://www.dtest.cz/
http://www.dtest.cz/spotrebitelska-poradna


Den vývozu Periodicita 
2.1.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
16.1.2013 Čtrnáctidenní 
30.1.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
13.2.2013 Čtrnáctidenní 
27.2.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
13.3.2013 Čtrnáctidenní 
27.3.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
10.4.2013 Čtrnáctidenní 
24.4.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
8.5.2013 Čtrnáctidenní 
22.5.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
5.6.2013 Čtrnáctidenní 
19.6.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
3.7.2013 Čtrnáctidenní 
17.7.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
31.7.2013 Čtrnáctidenní 
14.8.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
28.8.2013 Čtrnáctidenní 
11.9.2013 Měsíční +  čtrnáctidenní 
25.9.2013 Čtrnáctidenní 
9.10.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
23.10.2013 Čtrnáctidenní 
6.11.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
20.11.2013 Čtrnáctidenní 
4.12.2013 Měsíční + čtrnáctidenní 
18.12.2013 Čtrnáctidenní 

 

 V lednu oslaví své narozeniny tito naši spoluobčané: 
 
 

paní Verona Oravcová  80 let 
 

paní Jitka  Klimková  74 let 
 

paní Veronika Dvořáková 73 let 
 

paní Růžena Nedomlelová 68 let 
 

paní Jozefa Metelková            65 let 
 

paní Anna Urdová   63 let 

 
Všem oslavenkyním  přejeme dobré zdraví, štěstí a v 

dalších létech  mnoho krásných dnů !  
 

◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙◙ 
 

V posledních dnech  prosince  2012 jsme  se rozloučili  s 
našim dlouholetým občanem 

 
panem Teodorem Pajkošem  

                       Čest jeho památce! 
 

Termíny svozů  domovního odpadu v r. 2013 



 Vánoční besídka 
Poslední školní den jsme ve škole trávili u vánočního stromečku. 

Letošní nadílka byla opravdu bohatá. Děti dostaly nové hračky do 

školky, do družiny i do třídy. Ježíškovi totiž pomohli hodní lidé, 

kteří našim dětem věnovali spoustu knížek, společenských her 

a hraček, které hned našly své příznivce. Ve školce tak po novém 

roce můžou holky vařit v nové 

minikuchyňce, ohřívat jídlo v růžové 

mikrovlnce, žehlit panenkám šatičky 

nebo mixovat lahodné nápoje v novém 

mixéru. Panenek a skládaček také nebylo 

málo, takže si určitě každý najde svou novou oblíbenou hračku.  

Klukům zazářily oči nad červeným Ferrari, traktorem, diabolem 

anebo třeba nad karetní hrou ve stříbrném kufříku. Po besídce 

se hned našli stavitelé obrovského lega, hráči naučné hry Česko 

– otázky a odpovědi a také čtenáři nových knížek, kterých bylo 

kolem čtyřiceti. Kromě nových hraček a knih jsme také dostali 

od Ježíška knížky použité, protože už je jiné děti nepotřebovaly, 

a tak se stalo, že se ocitly u nás. Mockrát děkujeme! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLY 

 Prosinec 2012 
 

 

Poděkování 
 

 V závěru roku se sluší poděkovat všem, kteří se nějakým způsobem angažují 

v životě zdejší školy. Velké díky od našich dětí putují směrem k panu starostovi 

i místostarostovi. Oba se velkou měrou podílejí na tom, že bezpečnost a životní podmínky 

dětí ve škole se neustále zlepšují. Pomineme-li velkou letní úpravu školy (zde nelze opět 

nepoděkovat spoustě ochotných lidí – od obecních zaměstnankyň, přes rodiče až po 

„bezejmennou“ starší paní, která tiše přišla, poklekla s hadrem k zemi, vstala až po šesti 

hodinách drhnutí podlah po malířích a zase tiše odešla), pak musíme zmínit i drobné 

úpravy, které neustále probíhají.  

 Pro naše děti bylo zvednuto zábradlí před školou tak, aby vyhovovalo normám, 

naopak bylo přidáno snížené zábradlí k venkovnímu schodišti, aby se i naši malí školkáčci 

měli čeho zachytit, když tudy procházejí. V jednání je díky obci umístění dopravního 

značení ke škole, nalinkování ochranných pruhů na cestu před školou, aby bylo zřetelně 

vidět, kde končí cesta a začíná chodník. Dalším krokem ke zvýšení bezpečnosti je 

zhotovení nové školní brány a opravení plotu kolem školního pozemku. V tělocvičně nám 

revizní kontrola vytkla spoustu nebezpečných závad na tělocvičném nářadí. Žebřinám 

hrozilo upadnutí, sportovní nářadí bylo uvolněné a nebezpečné. I tady nám okamžitě pan 

Tománek s panem Maňáskem vyšli vstříc a zajistili uvedení do bezpečného stavu. Na půdě 

jsme měli rozbitá okna, takže tudy profukovalo a občas nás navštívil nezvaný zvířecí host. 

Už jsme s dětmi pochopili, že máme hodného školního skřítka, který nám vždycky 

všechny drobnosti opraví a my si ho ani nevšimneme. Tak tiše se naší školou totiž 

pohybuje pan Hanák, o kterém mnohdy ani nevíme, až si po pár dnech všimneme hotové 

práce. Uvolněné kliky, kapající kohoutky, nefungující vypínač, nesvítící světlo,… to 

všechno jeden den je a druhý den není . Stačí jen pěkně poprosit. 

 Závěrem bychom chtěli poděkovat za dárky, které jsme od prázdnin dostali 

a stále dostáváme. Místní ženy nám věnovaly výtěžek z burzy, kterou pořádaly, takže jsme 

díky tomu naplánovali pro děti na květen divadelní představení, na které jim ženy takto 

přispěly. Dostáváme knížky a společenské hry ve velmi dobrém stavu od našich známých, 

dostali jsme funkční šicí stroj, na němž se i děti naučily šít a díky kterému jsme vyráběli 

dárky na jarmark, dostali jsme také finanční dar od bruntálské firmy Alcom Alval, s.r.o. 

a také od paní Byrtusové. Věřte, že každé koruny i věci, kterou dostaneme, si velmi 

vážíme a hledáme nejlepší možnost, jak dary využít.  

 

 Děkujeme všem, kteří nás mají rádi a kteří nám pomáhají. 

 

Za všechny děti a zaměstnance naší školy Zdenka Kadláčková 
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Pomáháme s fondem Sidus 
Děti i pedagogové naší 

základní a mateřské 

školy se zapojili do 

charitativního projektu 

Fondu Sidus. Zakou-

pením placek nebo 

omalovánek tak přispěli 

na nákup potřebných 

přístrojů a pomůcek pro 

dětské pacienty Fakultní nemocnice 

v Motole a Dětské kliniky Fakultní 

nemocnice v Olomouci.  

 

Balónky s přáním pro Ježíška 
Dne 14. 12. v 15:15 hod děti v celé 

republice vypouštěly balónky s přáními 

Ježíškovi. Vypouštění odstartoval 

prostřednictvím rádia Impuls Václav Vydra. 

Přihlášeno bylo 

330 obcí nebo 

měst, mezi nimi 

i Rudná pod 

Pradědem. Naše 

děti se tak 

pokusily přispět 

k překonání rekordu z roku 2008, kdy bylo 

vypuštěno přes sto tisíc balónků.  

 
Byl u nás čert… 
Ale protože máme 

hodné děti, přišel s ním 

i Mikuláš s Andělem. 

Dětem přinesli balíčky 

sladkostí a kromě dvou 

vánočních stromků také 

dobrou náladu. Čert sice 

trošku zlobil, ale když 

zjistil, že u nás mu 

pšenka nepokvete, 

umazal nám alespoň 

písmenka z tabule. 

Zlobivé děti u nás 

nenašel, a tak musel 

odejít s prázdnou.   

 

Vánoční jarmark 
Poslední předvánoční týden ve škole se 

mohlo zdát, že jsme se s dětmi moc neučili. 

Nepoužívali jsme učebnice ani sešity, na 

které jsme denně zvyklí. Písanky jsme 

vyměnili za kousky lepenky, papírové sáčky 

nebo jen obyčejné papíry. Nadepisovali 

jsme cedulky k výrobkům, které jsme od 

září připravovali na jarmark. I prvňáčci, 

kteří teprve zkoušejí psát, nadepisovali 

tiskacími písmeny visačky k ovocným 

a bylinkovým čajům, nebo aspoň razítkovali 

a vybarvovali sáčky, do kterých jsme 

čajíčky chystali. Sušenou náplň jsme měli 

připravenou z podzimu, kdy jsme s družinou 

sbírali a sušili šípky, jablíčka a bylinky, 

které jsme našli v okolí.  

Starší děti nadepisovaly ceduličky 

k voňavým polštářkům. A protože se letošní 

jarmark nesl v duchu voňavých a hřejivých 

materiálů, bylo toho opravdu hodně, co je 

potřeba nachystat. Získali jsme 

sponzorským darem šicí stroj, který opravdu 

nezahálel. Všechny děti si v družině 

vyzkoušely ušít vlastní dárkový pytlíček 

nebo povláček na polštářek. Dobře nám 

posloužily zbytky látek, které nám věnovala 

další spřízněná firma. 

Nechyběla ani matematika. Početní sešity 

jsme sice z tašek nevytáhli, ale počítalo se 

neustále. Bylo potřeba udělat inventuru 

výrobků, které se budou na jarmarku 

prodávat. A tak jsme zapisovali, kolik 

máme polštářků, kolik pytlíků s jablíčky, 

kolik ovocných čajů, jaké množství bylinek 

navážíme do sáčků nebo kolik židlí jsme 

nachystali pro rodiče ve školní tělocvičně. 

Seznámili jsme se s cenami, vyrobili 

cenovky, spočítali papírové peníze, 

abychom byli připraveni jako správní 

prodavači, až přijde ten správný čas.  

Vánoční jarmark ale nabízí mnohem víc, 

než jen výrobky našich dětí. Největší práci 

všem dal nácvik pohádky Princové jsou na 

draka. Takže se poslední týden ještě četlo, 

zkoušelo a zpívalo. Naše dětské herecké 

hvězdy pohádku zvládly fantasticky 

a u rodičů i ostatních diváků měly velký 

ohlas. Všichni jsme se zasmáli a dobře 

pobavili. Několik 

měsíců práce bylo 

zúročeno a nejen, 

že děti výborně 

zvládly divadlo, ale 

dokázaly si vydělat příspěvek na školní 

výlet, který je na konci školního roku čeká. 

Byli jsme velmi mile překvapeni, jaká 

částka nakonec byla vybrána, a už se těšíme, 

jak si to v létě užijeme.  
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